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Sikerrel járt a második próbálkozás Vásárhelyen 

Leemelték a Szántó 
Kovács János-szobrot 

Villanyvezetékeket szakítottak le, házakat, autókat törtek össze a kidőlt fák 

Egy órán át tombolt a vihar 
Folytatás az 1. oldalról 

Megújul a sándorfalvi egészségház 

Önerőből 55 millió forint beruházásra 

Megfeszített munkával szom-
baton végül sikerült leszerelni 
Kossuth téri talapzatáról a vá-
sárhelyi Szántó Kovács János-
emlékművet. Kalmár Márton 
szobrászművész reggel látott 
munkához, s csak késő dél-
utánra készült el, az alkotást 
már el is vitték Vásárhelyről. 

Jól összeszerelték 1965-ben a vá-
sárhelyi Kossuth téren felállított 
Szántó Kovács János-emlékmű-
vet, hiszen - ahogy arról beszá-
moltunk, csütörtökön még nem 
sikerült azt leemelni talapzatá-
ról, hogy Amszterdamba szállít-
sák egy kiállításra. 

A leemelés újbóli előkészíté-
sét szombaton délelőtt kezdte 
meg Kalmár Márton szegedi 
szobrászművész, aki először ki-
vágta a szobor bronz talapzatát 
jelentő vékony lemez hátsó ré-
szét, hogy megtudja, hogyan is 
erősítették a helyére Somogyi 
József annak idején és mosta-
nában is nagy vitákat kiváltó 
alkotását. A szobrászművész 
nagy meglepetésére kiderült, 
egyetlen egy bronz rúdba tekert 
csavar rögzítette a műalkotást 
az alatta lévő talapzathoz. Az, 
hogy a talapzat milyen mélyen 

van a földben, már az első nap 
kiderült, amikor az ásók húsz 
centiméter mélyen hatalmas 
beton tömbön akadtak el. Egy 
szemtanútól úgy tudjuk, annak 
idején egy egész teherautónyi 
betont zúdítottak a kiásott gö-
dörbe, majd arra erősítették a 
talapzatot. Szántó Kovácsot vé-

"gül daruval emelték le óvatosan 
a helyéről. 

A munkálatok során több vá-
sárhelyi is a helyszínen méltat-
lankodott a szobor elszállítása 
miatt, mondván, annak ott a he-
lye, nem pedig máshol. Úgy vél-
ték, hogy a város csak azért adta 
kölcsön, hogy aztán máshol állít-
sák fel, azaz eldugják szem elől. 

- Azért választottuk ezt a 
műalkotást az amszterdami ki-
állítás egyetlen magyar alkotá-
saként, mert a maga kiválósá-
gában ez reprezentálja legjob-
ban a múlt század magyar 
szobrászművészetét - mondta 
lapunknak a hollandiai múze-
umban a szoborról és a magyar 
szobrászatról előadást tartó 
Havas Bálint és Gálik András, 
akik mindvégig jelen voltak 
Szántó Kovács leszerelésénél és 
csomagolásánál. 

B.K.A. 

Többórás megfeszített munka eredménye: Szántó Kovács elhagyta 
talapzatát Fotó: Korom András 

A Démász Rt. ügyeletén alig tud-
ták fogadni a hívásokat. Több, 
mint két órára áram nélkül ma-
radt Mihálytelek, Gyálarét, Do-
rozsma déli része és Szatymaz. 
Ennél rövidebb áramkimaradá-
sokat regisztráltak Szeged szá-
mos pontján. 

A szegedi tűzoltókat tegnap 
délután fél háromtól szinte per-
cenként riasztották. Huszonhá-
rom helyszínre vonultak, elekt-
romos vezetékekre, autókra, 
épületekre dőlt fákat távolítottak 
el. 

A Bolyai utca 24-26. számú 
ház előtt egy személygépkocsit és 
a rendelőintézet várótermének 
erkélyét, valamint egy ablakot 
zúzott össze egy kidőlt fa. A kár 
jelentős. Az egyik lakó, Dékány 
Ildikó megjegyezte, ha a szem-
mel láthatóan odvas fát koráb-
ban kivágják, nem következett 
volna be a tragédia. Dékány Ildi-
kó arra is felhívta a figyelmet, 
hogy a Bolyai János utca mellett 
a környező utcákban is több od-
vas-korhadt fa található, ame-
lyek hasonló vihar esetén kidől-
hetnek. 

A vihar egyébként nem oko-
zott személyi sérüléseket, leg-
alábbis a szegedi mentőállomás-
ra ilyen jellegű bejelentés nem 
érkezett. 

A Bolyai utcában egy erkély korlátját is összetörte a dőlő fa - Fotó: Karnok Csaba 

Az orkánszerű, a mintegy hat- telen nyomokat hagyott maga öten tárcsázták a 105-öt, Csong-
van percig tartó szél elsősorban után. Hódmezővásárhelyen rád és Szentes térségében egyet-
Szegedet és környékét sújtotta, a mindössze egy letört faág miatt len hívás sem futott be a tűzoltó-
megye többi városában jelenték- riasztották a tűzoltókat. Makón ság ügyeletére. 

Több mint harminc éve, 1971-ben épült 
Sándorfalván az egészségház. A helyi ön-
kormányzat saját pénzből új í t ta t ja fel és 
alakít tatja át a falu főterén álló épüle-
tet. 

Csak a tartófalakat hagyták meg a sándor-
falvi egészségház épületéből, amelyben a 
felnőtt- és gyermekorvosi, és a fogorvosi 
rendelés, valamint a védőnői szolgálat ka-
pott helyet. Az elmúlt harminc évben 
csak tűzoltómunkát tudott végeztetni az 
önkormányzat: az épületben csak apróbb 
javításokra jutott pénz. A mostani beru-
házásnak köszönhetően azonban az 
egészségház kívül-belül megújul. Kicseré-
lik a vizesblokkokat, új nyílászárókat épí-
tenek be. 

A mintegy 55 millió forintos, teljes egé-

szében a helyi önkormányzat által finan-
szírozott felújítás első ütemében év végére 
elkészül a két felnőtt rendelő, s kétszékes 
fogorvosi rendelőt alakítanak ki, mert 
most még a két orvos felváltva használja a 
berendezést - magyarázta Darázs Sándor 
polgármester. A két épület között egy 
rámpát építenek, így a mozgásukban kor-
látozott emberek és a babakocsis kisma-
mák egyaránt könnyen be tudnak majd 
jutni a rendelésekre. A másik épületet, 
ahol a gyermekorvosi rendelő és a védőnői 
szolgálat működik, a jövő év első felében 
adják át. 

A felújítási munka ideje alatt a felnőtt 
és a gyermekrendelés 3 órás váltásban 
működik, a fogorvosok pedig két műszak-
ban látják el a betegeket Sándorfalván. 

NYEMCSOKÉVA 

Az egészségház bejáratához rámpát építe-
nek, így a mozgásukban korlátozottak és a 
babakocsis kismamák is könnyen bejutnak 
az épületbe Fotó: Schmidt Andrea 

A kukorica 
ára miatt 
aggódnak 
A kukoricával foglalkozó gazdák 
idén rekordtermésre számíthat-
nak, jó felvásárlási árakra vi-
szont nemigen - hangzott el a 
hét végén az apátfalvi gazda-
napon. 

A kukoricatermelők most, 
egy-két héttel a betakarítás előtt 
még mindig nem tudják, lesz-e 
vevő terményeikre. Egyelőre 
nem hogy árajánlatról nem hal-
lottak az érintettek a környékbeli 
felvásárlóktól, még abban sem 
biztosak, egyáltalán kell-e majd 
nekik a gabona. 

Nem biztatta sok jóval a szép 
számban megjelent gazdákat a 
megyei földművelésügyi hivatal 
vezetője, Tasnádi Gábor sem. A 
rendezvény fő szakmai előadója 
szerint a helyzet ellentmondásos. 
A különböző gabonaféleségekből 
becslése szerint összesen 16,5 
milhó tonna várható az országban 
idén, ugyanakkor nincs ennyi sza-
bad tárolókapacitás: a magtárak 
tele vannak, ami szinte biztos elő-
jele a piaci zavaroknak. A terme-
lők gondjait rövid távon az inter-
venciós felvásárlás enyhítheti, 
hosszú távon pedig a szövetkezés, 
a minőségi termelés és az egységes 
piaci fellépés - vélekedett Tasnádi. 

SZ. I. M. 

A Tisza Lajos körút épületei is megszépülnek 

Kiszínezett házak a szegedi Belvárosban 

• a a r n a tn 

Ilyen lesz a kiskörút Dugonics tér és Mérey utca közti szakasza, a házak fölújítása után 

Folytatás az 1. oldalról 

Illusztráció: Szögi Építész Műterem Bt. 

Arra nem számíthatunk, hogy a Ká-
rász utcához és Klauzál térhez ha-
sonlóan, a Tisza Lajos körút meg-
újult szakaszán is közel egy időben 
szépülnek meg a házak. Ennek 
egyik akadálya - a költségek mellett 
- a vegyes tulajdon: a privatizáció 

idején több épület magántulajdonba 
került. Az idővel sorra kerülő re-
konstrukciók azonban lehetőséget 
adnak a folyamatos átalakulásra. 

A kiskörúton belüli terület - bele-
értve a körút külső ívén álló épülete-
ket is - nem csupán helyi védettsé-
get élvez, hanem ideiglenes műem-
léki védelem alatt áll. Ez - többek 

között - azt is jelenti, hogy az épüle-
teken végzett bármely külső beavat-
kozás (még a reklámtáblák kihelye-
zése is) engedélyköteles. A színter-
vet a tervtanács - amelynek egyik 
tagja Széphegyi László, a Kulturális 
Örökségvédelmi Hivatal területi ve-
zetője - tetszéssel fogadta. 

NY. P. 

C S A K A K I R A K A T ? 

A Tisza Lajos körút szépen sikerült fölújítása máris meghozta az 

átalakítási kedvet: több üzlet bérlője jelentkezett, hogy újrafeste-

né a bolt bejárata-kirakata környékének homlokzatát. Erre azon-

ban nem adhatnak engedélyt, hiszen így csak a portál körüli fal-

felület kapna új színt, még inkább kiemelve a homlokzat többi 

részének kopottságát. 


